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Verslag 

 
Aanwezig:  
Pascal Borry, Esther Van der Zwaag, Caroline Jannes, Liesl Van Barel, Paula Vanhoovels 
Verontschuldigd:  
Chinook Byrne 
 

 
1. Toelichting Simon betreffende ontslag ethische commissie  
Pascal licht toe waarom Simon niet meer in de ethische adviescommissie zetelt. 
 
2. Federatieoverschrijdend overleg 
Gestructureerd overleg met EAC’s van individuele sporten (Tennis, Zwemmen, Judo, Gym, Atletiek, …) over 
het omgaan met ethiek in de federatie zou zinvol kunnen zijn, bv. aanpassingen in het tuchtreglement op 
basis van cases, het handelingsplan, omgaan met selecties,… 
 
2. Gedragscodes 
De Vlaamse Atletiekliga beschikt over een aantal gedragscodes voor houders van een mandaat in de 
federatie (jury, trainers, bestuurders, medewerkers). Een analoge gedragscode zou kunnen uitgewerkt 
worden voor de clubs, gebaseerd op de waarden van de federatie. Om die waarden te definiëren zou er best 
een brainstorm gebeuren met verschillende actoren: atleten, trainers, jury, bestuurders, medewerkers, … Op 
basis van die waarden én op basis van een sjabloon zou de club dan aan de slag kunnen gaan om een eigen 
gedragen gedragscode op te stellen. 
Caroline merkt op dat de Gymfed een powerpointpresentatie ter beschikking stelt aan de clubs om de 
gedragscode voor ouders, atleten, … te bespreken tgv. contactmomenten. 
Er wordt beslist om alvast de huidige gedragscodes voor leden met een mandaat nauwer te bekijken en 
daarna pas de gedragscode voor clubs op te nemen. 
Paula maakt de bedenking dat we een grote trainersgroep goed kunnen bereiken via de trainersvereniging en 
het een opportuniteit is om voor die groep als eerste een specifieke gedragscode op te stellen. 
Plan van aanpak verder te bespreken. 
 
3. Handelingsplan 
Paula geeft een overzicht van de huidige werking wanneer een case gerapporteerd wordt.  
De structuur zal in het najaar verder besproken worden met Bart Meganck, voorzitter van het tuchtorgaan. 
 
4. Nieuw mandaat 
De mandaten van de huidige commissie lopen af in december. Een nieuwe vacature kan verspreid worden.  
Paula zal een aangepaste tekst opmaken. Kandidaten worden gevraagd zich uiterlijk 1/11 te melden. 
 
5. Transgenderdossier 
World Athletics wil vanaf 1/12023 een indeling maken in wedstrijden. Daaraan gekoppeld zal het 
transgenderdossier verder behandeld worden, wat betreft afbakening van wedstrijden waar ze vrij kunnen 
deelnemen en wedstrijden waarvoor de WA-procedure van toepassing is (testosteronwaarden). 
De commissie oordeelt dat het nuttig kan zijn om een sessie te organiseren waar duiding kan gegeven 
worden over het begrip transgender en waar een brainstorm kan gebeuren betreffende de proactieve 
stappen die de club kan nemen om deze problematiek op te vangen. De leden van de commissie kunnen 
daar alvast ook al over nadenken. 
Pascal vraagt om de teksten te ontvangen betreffende de wijziging die WA zal doorvoeren in wedstrijden. Op 
die basis kan hij zijn adviestekst aanpassen. 
Daarna moet opnieuw een vergadering voorzien worden met de medische commissie vooraleer het advies 
doorgegeven wordt aan de Raad van Bestuur. 
 
6. Vraag jonge atleet 
Vraag waarover de Beleidscommissie jeugd het advies vraagt van de EAC betreffende jonge atleet die een 
achterstand heeft in ontwikkeling. De ouders vragen dat de atleet zou kunnen uitkomen in een lagere 
categorie. 
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Standpunt EAC:  
Er wordt geadviseerd om hier niet op in te gaan. 
Motivatie: elk kind groeit aan een ander tempo. Dit kind kan een laatgroeier zijn. We moeten dit niet 
forceren.  
Vooral de pedagogische context schetsen naar de ouders toe: presteren op die leeftijd is niet belangrijk, wel 
plezierbeleving. Positieve coaching is dus belangrijk. 
Liesl zal dit standpunt overmaken aan de Beleidscommissie Jeugd. 
 
7. Aangepast decreet voor sportfederaties – onderdeel ethiek 
Het mandaat van de API moet door de Raad van Bestuur bekrachtigd worden. Na het herwerken van het 
handelingsplan kunnen we dit beter formuleren en een advies overmaken aan de Raad van Bestuur. 
 
8. Bijscholingen/opleidingen voor vertrouwenspersonen in het najaar  
Paula zal deze week een mail sturen naar alle vertrouwenspersonen van de clubs met verschillende 
mogelijkheden tot bijscholing. Daarnaast zal ze ook een korte enquête toevoegen, vooral om na te gaan 
welke vertrouwenspersoon nog echt betrokken is. 
 
9. Beknopt overzicht cases afgelopen maanden (juni-juli-augustus) 
6 cases worden besproken 
 
 
 


